
SAOPSTENJE SA SEDNICE 

SRPSKOG NACIONALNOG VECA KOSOVA I METOHIJE
Danas, 4. juna 2000. godine u konaku manastira Gracanice odrzana je sednica Srpskog nacionalnog veca Kosova

i Metohije. Na sednici je prisustvovalo 62 delegata iz kosovskog, gnjilanskog, mitrovackog, brezovickog i
metohijskog okruga. Sednicom je predsedavao Njegovo Preosvestenstvo Episkop rasko-prizrenski g. Artemije

koji je ujedno i Predsednik SNV KiM. Po zavrsenoj sednici vecinom glasova je prihvacena sledeca:

D E K L A R A C I J A

Srpsko nacionalno vece Kosova i Metohije sa velikom zabrinutoscu prati nasilje koje se narocito od kraja rata sprovodi
nad srpskim narodom Pokrajine i najostrije osuduje najnoviju eskalaciju nasilja. I pored stalnih apela i zahteva KFOR-u i
UNMIK-u da preduzmu konkretne mere u poboljsanju bezbednosti, sto je ujedno i uslov ucesca posmatraca SNV KiM u
privremenoj administraciji Kosova, zlocini koje sprovode albanski teroristi nastavljaju se nesmanjenom zestinom. Samo u
poslednjih dva meseca preko 20 Srba je ubijeno, 40 ranjeno, dve pravoslavne crkve su minirane, zapaljene su desetine
srpskih kuca, a misija UN je cak pocela pod pritiskom albanskih ekstremista i sa oduzimanjem zemlje nasim
manastirima.
Buduci da misija UN na celu sa dr. Bernardom Kusnerom do sada konkretno nije ispunila nijedan zahtev SNV KiM i da se
bezbednosna situacija krajnje pogorsala, Vece je odlucilo da posalje specijalnu delegaciju u Njujork, u sediste UN, kako
bi se pred Savetom Bezbednosti UN zatrazilo donosenje hitne deklaracije ili aneksa Rezolucije kojim bi se zastitila prava
Srba i omogucilo stvaranje funkcionalne samouprave na podrucijima gde Srbi zive. Albanski lideri i veliki deo albanskog
stanovnistva na Kosovu za sada su pokazali da njihova namera nije stvaranje demokratskog drustva vec kvazi-drzave
zasnovane na etnickoj i verskoj diskriminaciji, nasilju i teroru protiv svega sto nije albansko. Kosovo, godinu dana nakon
rata zivi u bezvlascu sa organizovanim kriminalom, mafijom, trgovinom droge i belog roblja, bez zakona, sudskog
sistema i postovanja osnovnih ljudskih prava. Srbi koji su pokazali dobru volju da saradjuju sa misijom UN i albanskim
liderima imaju puno moralno pravo da zahtevaju konkretne i obavezujuce odluke kojim bi se zastitili osnovni principi
Povelje o ljudskim pravima i slobodama coveka. Delegacija ce posebno zahtevati da se javno osudi albanski terorizam i
da medjunarodni Sud sto pre pocne sa istragom zlocina koji se pred ocima demokratske javnosti vec godinu dana
desavaju nekaznjeno. Medjunarodna zajednica Rezolucijom 1244 nije dobila zadatak da stvori vladavinu aparthejda i da
represiju Milosevicevog rezima zameni represijom koju organizovano i planski sprovode albanski ekstremisti pod
direktnom ili indirektnom podrskom vecine njihovih politickih lidera.
Nakon povratka delegacije SNV KiM, Vece ce doneti odluku o daljem ucescu u organima privremene administracije. Do
tada u znak protesta zbog najnovijeg talasa albanskog terorizma i fasisoidne diskriminacije protiv svega sto je srpsko
clanovi SNV KiM nece prisustvovati sednicama PAVK-a i PSK-a. Ukoliko se u Njujorku dobiju cvrste pismene garancije
na najvisem nivou SNV KiM ce nastaviti svoje ucesce u privremenoj administraciji u svojstvu posmatraca do pocetka
konkretne realizacije postavljenih zahteva na terenu kada ce se odluciti da li ce ucesce u PAVK-u i PSK-u biti podignuto
na nivo redovnog clanstva.
SNV KiM podrzava Rezoluciju 1244 i trazi da se sve tacke implementiraju kao i da se sto hitnije preduzmu mere koje bi
sprecile diskriminaciju srpkog stanovnistva i nastavak etnicki motivisanog nasilja.

OTVORENO PISMO PREDSEDNIKU REPUBLIKE SRBIJE
Na sednici SNV KiM takodje je prihvacen i tekst otvorenog pisma upucenog predsedniku Republike Srbije g.

Milanu Milutinovicu:

SRPSKO NACIONALNO VECE KOSOVA I METOHIJE
Predsednik Republike Srbije
MILAN MILUTINOVIC

Gracanica, 4. juni 2000
Gospodine Predsednice,
Obracamo vam se ovim pismom ciji smo tekst zajednicki usvojili na sednici Srpskog nacionalnog veca KiM, 4 juna u
Gracanici. Pismo je upuceno Vama - predsedniku Republike Srbije posto verujemo da Kosovo i Metohija predstavlja
sastavni deo Republike Srbije i Savezne republike Jugoslavije, sto je garantovano Rezolucijom 1244.
Tacno pre godinu dana, 9. juna 1999. potpisan je Vojno tehnicki sporazum u Kumanovu kojim su se VJ i MUP obavezali
da se bezuslovno povuku sa teritorije juzne srpske pokrajine. Po Rezoluciji 1244 medjunarodne snage usle su na
teritoriju Kosova i Metohije. U drzavnim medijima ovo je proglaseno velikom pobedom nase drzave iako je srpski narod
na Kosovu ostavljen nezasticen. Rezultati ove nesrecne pobede vidljivi su u brojnim srpskim izbeglicama koje su velikim
delom jos u toku povlacenja VJ i policije napustili svoja ognjista. U toku poslednjih godinu dana preko 900 Srba je
ubijeno, preko 1000 kidnapovano, desetine hiljade kuca je zapaljeno, preko 80 crkava unisteno.
Ovom prilikom vam se obracamo sa pitanjem STA JE VLADA REPUBLIKE SRBIJE preduzela kako bi zastitila svoje



stanovnistvo, ustavno pravni poredak koji je garantovan Rezolucijom UN i sprecila dalje nasilje nad svojim
stanovnistvom.
Posto se u Rezoluciji 1244 nijednom recju ne spominje Republika Srbija i posto od zavrsetka rata u Pristini borave samo
predstavnici Komiteta SRJ za saradnju sa Misijom UN postavljamo pitanje da li je zvanican stav nase drzave da je
Kosovo i Metohija i dalje deo Srbije i zasto na Kosovu nemamo predstavnike Republike Srbije.
Posto je Rezolucijom 1244 garantovan teritorijalni integritet i suverenitet SRJ pitamo se sta se desava sa granicama
nase zemlje prema Makedoniji i Albaniji buduci da su te granice nezasticene i da preko njih nekontrolisano na podrucje
nase zemlje ulaze ilegalni useljenici i razne kriminalne bande.
Ako je Kosovo i Metohija i dalje deo Srbije i SRJ pitamo se zasto vi kao Predsednik Srbije i najvisi predstavnici
Republike i SRJ nijednom do sada niste posetili svoju suverenu teritoriju i licno se uverili kako zivi vas narod. Ovih dana
je iz najvisih krugova SPS javno receno da nema nijednog suverenog dela nase zamlje gde njen predsednik ne moze da
dodje. Da li to vredi i za Kosovo i Metohiju?
Rezolucija 1244 predvidja i dolazak odredjenog broja sluzbenika nase drzave koji bi posebno vodili racuna o zastiti
verskih i kulturno-istorijskih spomenika kao i nasih granica. Vec godinu dana nase manastire i spomenike cuva KFOR i
pored njihovog prisustva preko 80 crkava je unisteno od strane albanskih teorirsta. Na nasoj granici na prelazu Djeneral
Jankovic vijori se zastava republike Poljske i zastava UN., ali ne i zastava Republike Srbije i SRJ. Zasto ovaj zahtev
Rezolucije nije ispunjen?
Postavljamo vam i pitanje sta je Vlada Republike Srbije i SRJ ucinila da se vrate nasi prognanici sa Kosova i Metohije.
Preko 250 000 Srba je izbeglo iz nase juzne pokrajine ali nismo upoznati sa nikakvim konkretnim aktivnostima Vlade
Srbije kako bi se nasi ljudi vratili svojim domovima.
Posebno isticemo da je veoma malo ucinjeno i na zastiti srpskog naroda koji je preostao na Kosovu i Metohiji. Stavise
od predstavnika Komiteta SRJ uporno se prave ozbiljne smetnje Srbima koji pokusavaju da u saradnji sa telima UN-a i
KFOR-a organizuju alternativna resenja za zdravstvene i privredne institucije, posebno u slucaju kada se gotovo svi Srbi
u Pokrajini nalaze na ivici egzistencijalne katastrofe. Na taj nacin se jos vise pogorsava polozaj naseg naroda i podstice
se proces daljeg iseljavanja.
Od Vas kao predsednika Republike Srbije zahtevamo da sto pre konkretnim i konstruktivnim merama podrzite stradalni
srpski narod na Kosovu i Metohiji i dokazete nama da i dalje zivimo na teritoriji Srbije. Ne mozemo ocekivati od
medjunarodne zajednice da postuje Rezoluciju 1244 ukoliko je ne postuje sama nasa drzava koja tu istu rezoluciju vec
proglasila za rezultat svoje pobede.

Predsednik SNV KiM
Episkop rasko-prizrenski

+ARTEMIJE

DELEGACIJA ZA NJUJORK
Na sednici Izvrsnog odbora SNV KiM koja je usledila nakon Zajednicke sednice SNV KiM u manastiru Gracanica za
clanove delegacije koja ce ici u Njujork pred Savet bezbednosti izabrani su:
1. Vladika Artemije
2. Dr Rada Trajkovic
3. Randjel Nojkic
4. Dejan Krstic
U cilju sto boljeg nastupa SNV KiM posetu Njujorku organizovace u saradnji sa nasom Dijasporom i kancelarijom SPC u
Vasingtonu. Kao poseban savetnik u ime Kosovo Task Group na sastancima u Njujorku prisustvovace g. Robert Pavic.
Informativna sluzba SNV KiM

"CITAV SVET POSTAJE TALAC AMERICKE IZBORNE TRKE I SKANDALA"
Gracanica, 02.juni 2000
Danas su clanovi SNV KiM koji ucestvuju kao posmatraci u radu PSK i PAVK-a imali sastanke sa predstavnicima ad
hoc komisije Evropskog parlamenta koju predvodi Doris Pak. Najpre je odrzan sastanak Komisije sa radnom grupom za
nestala lica. Protosindjel Sava i g. Randjel Nojkic izneli su detaljne informacije o broju kidnapovanih Srba i naglasili su da
je u mnogim slucajevima pocinilac poznat, ali UNMIK-ova policija odbija da sprovede istragu i uhapsi odgovorne. Od
1200 nestalih Srba od proleca 1998, 20% ih je kidnapovano od strane tzv. OVK u toku rata, 5% ih je nestalo ili je oteto u
vreme bombardovanja dok je 75% kidnapovano nakon zavrsetka rata u toku poslednjih godinu dana. Od Evropskog
parlamenta je energicno zatrazeno da se preduzmu konkretne mere da se nestali pronadju, da UN policija konacno pocne
da sprovodi istragu i da se na albanske lidere napravi pritisak kako bi dali informacije o nestalima i ilegalnim logorima za
Srbe. Protosindjel Sava je posebno istakao da je medju kidnapovanim nakon rata i vise Albanaca koji su nestali samo
zato sto se nisu slagali sa albanskim ekstremistima ili sto su radili sa Srbima. Njih albanski lideri ni ne pominju kao
nestale dok SNV uz kidnapovane Srbe uvek spominje i Rome, Bosnjake, Turke i Albance.
Nakon sastanka radne grupe za nestale odrzan je vanredni sastanak PAVK-a sa clanovima Komisije Evropskog
Parlamenta. Na tom sastanku dr. Rada Trajkovic je otvoreno optuzila evropske vlade da finansiraju politicku tvorevinu
koja pociva na terorizmu, rasnoj i etnickoj diskriminaciji. Dr Trajkovic je najostrije osudila najnovije zlocine albanskih
terorista koji bez maske na licu sistematski sprovode teror.
Na zajednickom sastanku PSK koji je usledio nakon toga, o. Sava je pred Komisijom EU otvoreno izjavio da zapadne



zemlje Kosovo postepeno pretvaraju u jednu kvazi-drzavu organizovanog terora koja pociva na vladavini aparthejda i
mafije u prisustvu UN. Sekretar ep. Artemija je trazio da zapadne zemlje otvoreno i eksplicitno osude nasilje koje Albanci
sprovode protiv Srba i drugih nealbanaca kao akte klasicnog terorizma i organizovanog nasilja. G. Randjel Nojkic i g.
Velic su ukazali da meddjunarodna zajednica prakticno nista ne cini da bi zastitila srpski narod i da se otvoreno krsi
Rezolucija 1244. Nedavno je g. Nojkic podneo vrlo jasne dokaze povodom nekoliko slucajeva napada na Srbe i do danas
medjunarodna policija nije nista preduzela priznavsi da sada "nije politicki trenutak za to". Time se otvoreno pokazuje da
postoji precutno tolerisanje etnickog ciscenja Srba.
Protosindjel Sava je izjavio da je SNV KiM poslao svoje posmatrace u PAVK i PSK kako bi pre svega demonstrirao da
srpska zajednica zeli konstruktivnu saradnju i da se ne zeli bojkotom onemoguciti politicki proces. Nazalost gotovo
nikakvi rezultati medjunarodne zajednice u ovom probnom periodu jasno su potvrdili da greska nije u srpskoj
nekoperativnosti ili opstrukciji vec u nespremnosti medjunarodne zajednice da na Kosovu i Metohiji stvori osnovne
uslove za zivot. Da SNV nije pokazala konstruktivan stav i da se samo zadrzala na retorici i napadima UN misija bi
verovatno i dalje opravdanje za svoj neuspeh trazila u Srbima koji prave opstrukciju. Nakon dva meseca najaktivnijeg
ucesca predstavnika SNV u radu administracije iako u svojstvu posmatraca niko nema moralno pravo da krivicu
prebacuje na Srbe. Moralna pozicija kosovskih Srba time je postala moralno neoboriva buduci da su se predstavnici SNV
najodlucnije ogradili i od drzavnog terorizma Milosevicevog rezima. 
O. Sava je najdirektnije optuzio SAD koje nisu nista ucinile za srpsku zajednicu. Stavise izjavio je "citav svet postaje
talac americke izborne trke i skandala". Na podrucju americkog sektora u poslednjih par meseci desili su se najstrasniji
zlocini i teroristicki napadi, narocito ovaj poslednji u Cernici. Na sve to predstavnici americkog KFOR-a uporno insistiraju
da je rec o medjusrpskom sukobu da bi ugodili Albancima i sacuvali zivote svojih vojnika. O. Sava je to nazvao
"americkom paranojom" u kojoj se sva krivica vidi samo u Srbima. Odgovornost za celu ovakvu situaciju sada u
potpunosti lezi na medjunarodnoj zajednici, istakao je o. Sava, dodavsi da je sramota Evrope da finansira jednu
fasisoidnu tvorevinu i narocito KZK koji je odgovoran za niz zlocina. Evropa mora da uslovi podrsku politickom procesu
na Kosovu jasnim pridrzavanjem Rezolucije 1244. Apslutno je neprihvatljivo da se novac demokratskih zemalja daje
onima koji aktivno sprovode etnicku diskriminaciju i teror.
U toku dana predvidjen je hitan sastanak sa komandantom KFOR-a gen Ortunjom i engleskim brigadirom Sirefom
povodom najnovijeg teroristickog napada kod sela Preoce. Od pripadnika KFOR-a bice zatrazeno da javnost redovno
obavestavaju o istrazi zlocina i da preduzmu jasne i konkretne mere na obezbedjenju srpskog stanovnistva. U samo
poslednjih nekoliko dana izvrseno je vise teroristickih napada koji pokazuju da je cilj albanskih ekstremista bio i ostao
etnicki cisto Kosovo.

Britanski general Ricard Siref, komandant KFOR-a

SLEDI SUROV OBRACUN SA VINOVNICIMA NASILJA
Pristina 2.jun 2000.- Komandant britanskog sektora Kfora general Ricard Siref izjavio je juce da je "besan" zbog
eskalacije nasilja na Kosovu i incidenata unutar zone kojom on komanduje."Necemo dozvoliti da nasilje prodje
nekaznjeno", upozorio je britanski general. U ugrozenim regionima rasporedjene su dodatne trupe KFOR-a, koje ce se
"surovo" obracunati sa vinovnicima nasilja. (Beta)

Informativna sluzba SNV KiM Saopstenje za stampu SNV KiM

SUSRET SA GENERALOM HUANOM ORTUNJOM
Gracanica, 2 juni 2000
Povodom tragicnih dogadjaja koji su se prethodnih dana i danas desili na Kosovu i Metohiji episkop Artemije, pretsednik
SNV KiM sa saradnicima odrzao je danas popodne sastanak sa glavnokomandujucim KFOR-a gen. Huanom Ortunjom i
komandantom britanskog sektora brigadnim generalom Ricardom Sirefom. Vladika Artemije i clanovi SNV KiM izrazili su
najdublji revolt i gnev zbog najnovijih albanskih teroristickih napada usmerenih protiv srpskog civilnog stanovnistva.
Predstavnici SNV su insistirali da se ove akcije ekstremista moraju jasno nazvati pravim imenom - TERORISTICKE
AKCIJE i prema njima treba da se preduzmu odgovarajuce mere kao i u svakoj drugoj zemlji protiv terorizma. Gen.
Ortunjo i gen Siref su poslednje dogadjaje u Preocu i Cernici i drugim mestima najostrije osudili i okarakterisali kao
teroristicke akcije. Pritom su obecali su da ce uciniti sve sto je u njihovoj moci da se preduprede slicne tragedije koristeci
svoja iskustva u borbi sa teorizmom. Ep. Artemije je istakao da "iako se ne mogu predvideti teroristicki napadi, najveci
doprinos u anti-teroristickoj borbi treba da predstavlja ostra i odlucna akcija prema zlocinicima. Za godinu dana prisustva
medjunarodnih snaga na Kosovu i Metohiji, posle brojnih zlocina, samo jedan zlocinac je pronadjen, u Cernici, sto
pokazuje neefikasnost mirovnih snaga i misije UN". O. Sava je istakao da je ovde rec o etnicki motivisanom terorizmu sa
jasnim politickim ciljem: etnicki cisto Kosovo bez Srba. Rada Trajkovic je insistirala da medjunarodna zajednica treba
hitno da promeni svoju strategiju i politiku, dok je g. Dusan Ristic izrazio misljenje da u saradnji sa teroristickim vodjama
ne moze biti efikasne borbe protiv terorizma i organizovanog kriminala. 
Iako je gen. sekretar NATO-a nedavno uputio ostru poruku kosovskim Albancima zbog nastavljanja terora protiv Srba
ocigledno je da njegova poruka nije prihvacena i da su najnoviji teroristicki napadi odgovori ekstremista na apel lorda
Robertsona. Stav SNV KiM da politicke poruke treba potkrepiti konkretnim merama kao sto su istraga albanskih zlocina
od strane istrazivaca haskog tribunala kao i uslovljavanjem ekonomske pomoci pridrzavanjem rezolucije 1244. 
Uveravajuci ep. Artemija i clanove SNV KiM da ce se odlucnijim merama boriti protiv terorizma, general Ortunjo je
istakao: " Uveravam vas da cu upotrebiti sav svoj autoritet da ubedim albanske lidere da rade u istom pravcu."



Clanovi PAVK osudili trostruko ubistvo u Cernici

KOSOVO JE DOM ZA SVE KOJI TU ZIVE
Pristina, 31. maj - Clanovi Privremenog administrativnog veca Kosova najostrije su osudili ubistvo troje i ranjavanje dvoje
Srba u mesovitom selu Cernica, nekoliko kilometara udaljenom od Gnjilana. U saopstenju izdatom posle jucerasnje
sednice, PAVK navodi da je "zgrozen ubistvom u Cernici, gde je troje Srba ukljucujuci i jedno cetvorogodisnje dete,
hladnokrvno ubijeno".
Srpski izvori sa Kosova saopstili su da je Albanac Afrim Zeciri iz Cernice, u nedelju uvece vatrenim oruzjem ubio Vojina
Vasica (57), Tihomira Trifunovica (43) i cetvorogodisnjeg Milosa Petrovica. U napadu na grupu Srba, ispred seoske
prodavnice, tesko je ranjen Petko Jankovic (35) dok je Zoran Stolic lakse povredjen. Albanac Afrim Zeciri se preksinoc
predao organima gonjenja.
“PAVK najostrije osudjuje ovaj i prethodne kukavicke cinove nasilja protiv pripadnika manjinskih zajednica na Kosovu.
Ovakvi dogadjaji imaju samo za cilj destabilizaciju Kosova i idu na ruku ekstremistima na sve strane", ocenili su clanovi
PAVK-a, dodavsi da se "samo uz saradnju celog stanovnistva na Kosovu moze povecati bezbednost". "Kosovo je dom
za sve stanovnike koji u njemu zive", ukazuje se u saopstenju PAVK". (Beta)

KOSOVSKA CRNA HRONIKA

ZA SAMO PET DANA UBIJENO OSAM SRBA
Kosovo Polje, Pristina - U poslednjih pet dana na Kosovu je ubijeno osam Srba, izjavila je portparol Unmika Suzan
Manuel, na jucerasnjoj konferenciji za novinare u Pristini. 
Dve osobe srpske nacionalnosti su poginule, a tri povredjene kada je jutros oko 7 casova i 15 minuta eksplodirala mina
na putu Kosovo Polje-Gracanica, izmedju mesta Preoci i Ugljari.
Juce ujutro u Urosevcu s ledja je ubijen jedan sedamnaestogodisnji Albanac.
Komentarisuci poslednje napade i ubistva na Srbe portparol Kfora Skot Sejton je istakao da se radi o kriminalnim delima
koja se ispituju, i da se ne moze reci da li se radi o organizovanim napadima na Srbe.
Zbog nastavljenog pritiska i napetosti Srbi napustaju mesta u jugoistocnom Kosovu (region Gnjilana). Situaciju u tom
regionu mozemo nazvati alarmantnom, rekao je portparol UNHCR Piter Kesler i dodao da Srbi prodaju svoju imovinu i
odlaze jer su zabrinuti kako za svoju bezbednost, tako i za ekonomsku buducnost. 
Govoreci o povratku kosovskih izbeglica iz zapadnih zemalja, Kesler je rekao da se od januara do maja na Kosovo sto
prinudno sto dobrovoljno vratilo 30.000 izbeglica. Samo tokom maja na Kosovo je prinudno vraceno 1.100 izbeglica,
rekao je Kesler i zamolio vlade zapadnih zemalja, pogotovo Nemacku, da izbeglice prinudno ne vracaju.
Portparol OEBS Roland Bles rekao je da je do sada na Kosovu registrovano nesto preko 400.000 gradjana.

Napad na Srbe u Klokotu

POGINULA ZENA, TROJICA RANJENA
Pristina 1.jun 2000.- KFOR je kasnio preksinoc potvrdio da je u selu Klokot, na putu Urosevac-Gnjilane, ubijena jedna
starija zena srpske nacionalnosti, a dva Srbina ranjena.
Kako je Beti javljeno posredstvom radio-amatera, grupa naoruzanih Albanaca otvorila je prekjuce posle podne vatru na
Srbe koji su obradjivali polja nedaleko od pravoslavnog groblja u Klokotu. Ubijena je Lepterka Marinkovic (67), dok su
ranjeni Petar Tomic (33), Dobrivoje Radic (50) i Mladen Mirkovic (68), koji su prebaceni na lecenje u americku bazu
Bondstil nedaleko od Urosevca. 

U bombaskom napadu u Obilicu

POVREDJENA JEDNA OSOBA
Obilic 2.jun 2000 - Jedna osoba srpske nacionalnosti povredjena je preksinoc oko 21 cas u Obilicu, prilikom bombaskog
napada na kucu Djorddja Velickovica, javljaju radio-amateri. Povredjen je Misko Todorovic (1958) kome je razneta saka
kada je pokusao da odbaci bombu koja je ubacena u hodnik Velickoviceve kuce.Tada su bacene dve bombe na obliznju
zgradu u kojoj zive Srbi. Radio amateri prenose da su se oko 21.20 u Obilicu cule jos dve eksplozije. (Beta)

Gracanica, 2. juna 2000
Jutros, oko 7.30 casova putnicko vozilo u kome se vozilo cetvoro Srba naletelo je na eksplozivnu napravu na putu
izmedju srpskih sela Preoce i Ugljare, 4 km juzno od Pristine. Rec je o neasfaltiranom putu kojim putuju iskljucivo Srbi i
koji povezuje delove centralne kosovske enklave. Prilikom snazne eksplozije na licu mesta su poginuli VLASTIMIR
MIRIC (r. 1952) i SINISA DIMIC (1961). Lakse su ranjeni NATASA RISTIC (1968) i njeno dvoje dece HRISTINA (1995) I
BOJANA (1998). 
Na osnovu informacija lokalnog svedskog KFOR-a pretpostavlja se da je eksplozivna naprava postavljena u toku noci sa
namerom da unisti prvo srpsko vozilo koje se tim putem bude kretalo.
SNV KiM najostrije osudjuje ovaj teroristicki akt albanskih ekstremista koji uporno nastavljaju sa kampanjom nasilja i
zlocina nad srspkim narodom juzne srpske pokrajine. SNV KiM ce od generala Ortunja i gen. Sirefa najodlucnije
zahtevati da se pocinioci ovog dela sto pre uhapse i da se preduzmu sve mere kako bi se ovakvi dogadjaji sprecili u
buducnosti.
Radio amateri sinoc su javili da je najmanje 3 minobacacke granate ispaljeno na srpsko selo Gorazdevac kod Peci. U
poslednjih nekoliko dana ovo je cetvrti napad na ovu jedinu preostalu srpsku enklavu u Metohiji.
Informativna sluzba SNV KiM



Srbi traze kaznjavanje zlocina i povratak VJ

DA SE UBICAMA JAVNO SUDI
BEOGRAD (Beta) - Zitelji sela Koretiste u opstini Gnjilane poslali su sefu Misije UN na Kosovu Bernaru Kusneru i
komandantu KFOR-a spanskom generalu Huanu Ortunju pismo u kojem protestuju zbog ubistva trojice Srba, 28. maja u
selu Cernica.
U pismu, usvojenom na mitingu kojem je u utorak uvece prisustvovalo oko 500 mestana, trazi se rasvetljavanje zlocina u
Cernici i javno sudjenje pociniocima ubistva, javljaju srpski izvori.
Pored toga, Srbi iz Koretista zahtevaju od Kusnera i Ortunja da rasvetle sve zlocine pocinjene protiv preostalih Srba na
Kosovu i Metohiji, kao i da dozvole povratak jugoslovenske vojske i policije u pokrajinu, po odredbama Rezolucije 1244
UN.
Na skupu je najavljeno da ce protestno pismo biti upuceno i Srpskom nacionalnom vecu Kosova i Metohije sa samo
jednim zahtevom - da Vece hitno istupi iz Privremenog administrativnog veca Kosova i Prelaznog saveta Kosova.

U Gracanici na sastanku sa vladikom Artemijem Robertson kaze: POBEDICEMO SVAKI EKSTREMIZAM

Vladika Artemije: DISKRIMINACIJA NA NACIONALNOJ OSNOVI
GRACANICA (Beta) - Generalni sekretar NATO, Dzordz Robertson, u sredu je u Gracanici razgovarao sa predsednikom
SNV KiM, vladikom rasko-prizrenskim Artemijem, i istakao "znacaj prisustva srpskih posmatraca" u kosovskoj
administraciji koja je formirana pod patronatom medjunarodne zajednice.
"Znam da te institucije nisu savrsene, ali to je nacin da izrazite svoju zabrinutost za ono sto vam se desava na terenu.
Ako odete odatle, kako ce medjunarodna zajednica cuti za vase probleme", rekao je generalni sekretar NATO.
"Napascemo i pobedicemo ekstremizam, bez obzira sa koje strane dolazi", zakljucio je Robertson.
Vladika Artemije je, tokom razgovora, podsetio generalnog sekretara NATO da se nasilje, posle gotovo godinu dana
medjunarodnog prisustva na Kosovu, "nastavlja", kao i "diskriminacija na nacionalnoj osnovi".
Prema njegovim recima, u poslednjih godinu dana sa Kosova je "proterano vise od 250.000 Srba i drugih n-Albanaca, na
desetine hiljada kuca je spaljeno i opljackano, kao i vise od 80 crkava i manastira unisteno, 900 Srba je ubijeno, a oko
1.200 kidnapovano".
"Sve je to ucinjeno za vreme mira koji vi garantujete. Znate li sta je ostalo od ideje multietnickog Kosova?", upitao je
vladika rasko-prizrenski Robertsona.

DNEVNO SAOPSTENjE ZA STAMPU SNV KiM
Gracanica, 3. juni 2000
Danas je u manastiru Gracanica u ranim jutarnjim casovima odrzan sastanak izmedju clanova SNV KiM sa
predstavnicima americke i britanske vlade na Kosovu. Na sastanku su ucestvovali episkop Artemije, njegovi najblizi
saradnici, g. Kris Del (sef americke kancelarije Pristini), David Slin (sef britanske kancelarije) i g. Rikardo Sancez,
komandant americkog KFOR-a na Kosovu i Metohiji. 
Predstavnici SNV KiM su jos jednom najostrije izrazili revolt zbog nastavka zlocina koje sistamatski sprovode albanski
teroristi nad srpskim civilnim stanovnistvom. Posebno je zamereno americkom KFOR-u da ne preduzima konkretne
akcije protiv zlocinaca (samo 1 pocinilac je uhapsen nakon zlocina u celoj godini dana) i da se otvoreno svrstava na
stranu Albanaca ponasajuci se kao okupatorska vojska.
Od Amerikanaca je zatrazeno da sprovode rezoluciju 1244 i da preduzmu slicne akcije koje preduzima npr. britanski
KFOR u pomoci srpskom stanovnistvu.
* * *
Manastir Gracanicu danas je posetila i delegacija Evropskog Parlamenta koju predvodi g-dja. Doris Pak. Episkop
Artemije sa saradnicima ponovio je najostrije osude nasilja koje se nad Srbima i ostalim nealbancima sprovodi u toku
poslednjih godinu dana i to u prisustvu medjunarodnih snaga. Rezultati cele misije su porazni, preko 800 mrtvih Srba,
preko 1200 kidnapovanih, preko 80 porusenih crkava i manastira, dve trecine prognanog srpskog stanovnistva i hiljade
zapaljenih i opljackanih kuca. Evropska unija je duzna i moralno odgovorna da preko svojih vlada obezbedi postovanje
Rezolucije 1244 i ljudskih prava svih gradjana. Posebno je zatrazeno da se obezbede hitna ekonomska ulaganja u
obnovu privrednog i ekonomskog zivota na podrucjima gde Srbi zive.
Situacija na Kosovu i Metohiji, istakli su predstavnici SNV KiM,predstalja najvecu sramotu zapadno-evropskih zemalja
koje su hladnokrvno bombardovale civilne ciljeve na teritoriji SRJ da bi sada pod svojom upravom nastavili da tolerisu
etnicko ciscenje koje vodi stvaranju Velike Albanije.
U razgovoru sa zamenikom dr. Kusnera koji je trenutno odsutan sa Kosova g. Dzokom Kovijem i saradnicima
predstavnici SNV KiM razradili su danas i predlog o putovanju delegacije SNV u Njujork gde bi se susreli sa clanovima
Saveta Bezbednosti pre 10 juna. Namera SNV KiM jeste da se od SB hitno zatrazi da se u vidu nove rezolucije ili
aneksa Rezolucije 1244 pismeno na najvisem nivou garantuju prava Srba i povratak srpskih izbeglica. Takodje je
potrebno izraditi mehanizam kojim ce se albanski lideri privoleti da postuju Rezoluciju 1244. Iako se misija UN na Kosovu
automatski produzuje i nakon 10 juna SNV niposto ne moze da nastavi saradnju bez cvrstih garancija na najvisem nivou
sa jasnim obavezama svih politickih faktora na Kosovu i Metohiji. Srspka delegacija namerava da trazi i najkonkretniju
osudu albanskog terorizma i rasistickog ponasanja velikog dela albanskog stanovnistva prema Srbima i ostalim ne-
Albancima. Na Kosovu danas postoji najekstremnija diskriminacija po nacionalnoj, verskoj i jezickoj osnovi, krse se
osnovna ljudska prava na zivot, rad i slobodno kretanje, i nakon godinu dana pokrajinom vlada organizovani kriminal,



bezvlasce i terorizam. Savet bezbednosti hitno mora da preciznije regulise obaveze misije UN ili ona treba da prizna svoj
neuspeh i povuce se sa Kosova i Metohije. Clanovima SB ce biti zvanicno urucen i memorandum SNV KiM i od njih ce
otvoreno biti zatrazeno da se spreci formiranje jedne fasisoidne kvazi-drzave na medjunarodno priznatoj teritoriji Srbije i
SRJ pod pokroviteljstvom jednog dela medjunarodne zajednice.
Informativna sluzba SNV KiM

PATRIJARH PAVLE PUTUJE U NEMACKU
Beograd, 31.5.2000 - Na poziv episkopa srednjoevropskog Konstantina (Djokica) patrijarh srpski gospodin Pavle i
episkop sabacko-valjevski Lavrentije (Trifunovic) trebalo bi danas da otputuju u posetu Nemackoj, gde ce 1. juna
poglavar Srpske pravoslavnecrkve osvestati novoizgradjani hram i crkveni centar Sveti Sava u Hanoveru.

Patrijarh Pavle u Nemackoj

NOVA CRKVA U HANOVERU
Bon - Njegova svetost patrijarh srpski gospodin Pavle doputovao je juce u Nemacku, u prvu posetu toj zemlji jednog
srpskog patrijarha u poslednjih 50 godina.
Patrijarh ce danas u Hanoveru osvestati novosagradjenu crkvu spaljivanja mostiju Svetoga Save, a poslepodne
prisustvovati otvaranju Svetske izlozbe "EKSPO 2000".
Gradnja crkve posvecene Svetom Savi trajala je bezmalo sedam godina. Hram je sazidan po projektu arhitekte Predraga-
Pedje Ristica, u srpsko-vizantijskom stilu, po ugledu na srpske manastirske crkve iz 13. i 14. veka. Oslikali su ga srpski
freskopisci i akademski slikari Danica Kokanovic-Mladenovic i Miroslav Misa Mladenovic.
Parohija i crkvena opstina u Hanoveru napominju da je osveccenje crkve najznacajnija svecanost za SPC u Nemackoj
od njenog osnivanja.
Pod svodovima EKSPO 2000, patrijarh Pavle ce, pored ostalog, obici i paviljon Vatikana, gde ce ga docekati papski
nuncije u Nemackoj, dr Djovani Lajolo.

POMEN U CRKVI SV. MARKA
U hramu Sv. Marka u Beogradu odrzan je pomen Njihovim kraljevskim Velicanstvima, Aleksandru Obrenovicu i Dragi
Masin, ubijenim u majskom prevratu 1903. godine 29 maja (11 juna po novom kalendaru). Pomenu je prisustvovalo, po
pedantnom izvestaju dr Stojana Adasevica, 114 vernika, a sasluzivalo je sedam svestenika i jedan djakon.
Ideja vodilja inicijatora pomena, dr Stojana Adasevica, beogradskog ginekologa, bila je da srpsko-srpsko izmirenje mora
poceti izmirenjem dveju dinastija, Karadjordjevica i Obrenovica i da prestane neprijateljstvo nastalo pre vise od 180
godina, kada je, u Radovanjskom Lugu ubijen Karadjordje. Ovogodisnjem pomenu prisustvovao je i g. Dragoljub Acovic,
clan Krunskog saveta. 
Inicijativom za odrzavanje ovih pomena. g. dr Adasevic ispunjava amanet svoga dede, stipendiste kraljice Drage, i otvara
mogucnost pravilnijeg i pravednijeg ocenjivanja doprinosa vladara dinastije Obrenovica iz druge polovine proslog veka.

Sreda 31.05.2000
Goranska nacionalna zajednica

"OEBS UKINUO GORANCE NA KOSOVU"
Beograd - Najostrije protestujemo zbog diskriminacije Goranaca od strane OEBS na Kosovu. Naime, u pripremama za
popis stanovnistva na Kosovu koji organizuje OEBS, ne priznaje se pravo Goranaca na nacionalno izjasnjavanje. Da
apsurd bude jos veci, ponudjeno im je da se izjasnjavaju ili kao Albanci ili kao Bosnjaci, saopstio je juce Savet Goranske
nacionalne zajednice.
"Zelimo da podsetimo Evropsku uniju da je pravo na nacionalno izjasnjavanje neotudjivo pravo i jedno od kljucnih temelja
ljudskih prava i demokratije koju EU i OEBS proteziraju na Kosovu," kaze se u saopstenju i upucuje apel svim
medjunarodnim organizacijama na Kosovu, uknjucujuci i OEBS, da se "ova greska hitno ispravi".
"U protivnom ce Goranci, zarad ocuvanja nacionalnog identiteta, biti primorani da bojkotuju popis, kao i dalje kontakte sa
medjunarodnim organizacijama na Kosovu" , stoji u pismu koje je Orhan Dragas, predstavnik Goranske nacionalne
zajednice poslao Majklu Grejemu, sefu Misije EU u SRJ.

Dzejmi Sej, portparol NATO

HRVATSKA MOZE DA POSALJE TRUPE NA KOSOVO
Zagreb - Portparol NATO Dzejmi Sej smatra da nije iskljucena mogucnost slanja hrvatskih vojnika u mirovnu misiju na
Kosovo.
U intervjuu zagrebackom nedeljniku Nacional Sej je ocenio da Hrvatska "ne mora, ali moze, ako hoce, poslati svoje trupe
na Kosovo". "Otkako je Hrvatska deo procesa, to nije najvaznije, ali rec je o njenoj dobrovoljnoj odluci, nema tu nikakvih
obaveza", rekao je Sej o eventulanom ucescu Hrvatske u medjunarodnim snagama na Kosovu.
Sej je dodao da "nema sumnje da je program Partnerstvo za mir ojacan otkad je Hrvatska u njemu". "Razmotricemo sta
zajednicki mozemo uciniti kako bismo pokrenuli demokratske promene u Srbiji", dodao je on. (Beta)

Ilir Meta

O KOSOVU ODLUCICE KOSOVARI



Berlin - "Dali smo veliki doprinos uspostavljanju mira na Kosovu. Zrtvovali smo sve i prihvatili vise od pola miliona
izbeglica. Da Albanija nije sve to postigla, planovi NATO ne bi uspeli", kaze albanski premijer Ilir Meta, u intervjuu za
Zidojce cajtung.
On odbija da postoje ideje o ujedinjavanju svih Albanaca u jednu drzavu. "Mi zelimo evropsku Albaniju. Veliku Albaniju
uveo je Milosevicev rezim da bi odvratio Zapad od intervencije u korist Albanaca", tvrdi Meta. Na pitanje da li
nezavisnost Kosova ima alternativu, on kaze da je "pitannje statusa otvoreno" i da ce "sami Kosovari odluciti kako ce
biti". (Sense)

DELEGACIJA KOSOVSKIH BIZNISMENA U GRCKOJ
Atina - Delegacija 46 poslovnih ljudi sa Kosova, posetice Solun od 4. do 6. juna, javila je preksinoc drzavna grcka
novinska agencija ANA.
Agencija navodi da je poseta "u okviru saradnje zapocete izmedju dve strane" i podseca da je grcka poslovna delegacija
u januaru boravila u Pristini. Sef delegacije sa Kosova bice "predsednik Trgovinske i industrijske komore Kosova
Mustafa Ibrahimi", a cilj posete je "podsticanje grckih investicija na Kosovu i razvoj saradnje grckih i kosovskih poslovnih
ljudi", navodi agencija.
Kosovsku delegaciju cine poslovni ljudi cija su sfera hrana, pice, gradjevinski materijal, tekstilna industrija i konfekcija,
infrastruktura, hemijski proizvodi, drvo i namestaj, naftni derivati, pakovanje, metalne konstrukcije, telekomunikacije,
informatika."Njihovo osnovno interesovanje je da na grckom trzistu nabave robu koju trazi trziste Kosova, kao i da
ucestvuju, predstavljajuci grcka preduzeca, na konkursima medjunarodnih organizacija koje su tamo smestene" navodi
se u izvestaju.
Takodje se navodi cinjenica da je u periodu posle posete grckih poslovnih ljudi Kosovu, grcko ucesce u robi koju
nabavljaju medjunarodne organizacije na Kosovu, dostiglo oko 20 odsto ukupno obavljene kupovine, dok je pre toga bilo
dva odsto.
(Beta)

Cetvrtak. 01.06.2000
Mirovnjaci vole da zive u Leposavicu

CIST VAZDUH, ILI NESTO DRUGO
LEPOSAVIC - Predstavnici medjunarodne zajednice koji se nalaze na severu Kosova i rade u Mitrovici za mesto
boravka uglavnom biraju Zvecan i Leposavic.
Ovo drugo mesto na krajnjem severu pokrajine, koje se nalazi na obroncima Kopaonika, posebno im je interesantno zbog
cistog vazduha. Srbi su, medjutim, veoma skepticni i tvrde da im je to samo izgovor da se u sto vecem broju nasele u
ovoj cisto srpskoj opstini u kojoj vlasnicima kuca i stanova nude veoma visoke sume za kiriju.
Izvor "Glasa" iz ovog mesta, koji je zeleo da ostane anoniman, kaze da ima onih koji zele da za 200 maraka izdaju stan
ili kucu i odu u Srbiju gde ce iznajmiti stan po nesto nizoj ceni.
Zbog toga strahuje da je iza ove zelje mirovnjaka za udisanjem svezeg vazduha krije njihova namera za tihim
proterivanjem Srba iz ove opstine u kojoj nikada nisu ziveli Siptari.

Dzordz Robertson u poseti Kosovu

REZOLUCIJA 1244 NIJE U POTPUNOSTI REALIZOVANA
Kosovska Mitrovica - Generalni sekretar NATO Dzordz Roberson izjavio je juce da Rezolucija 1244 o Kosovu nije "u
potpunosti realizovana" i da ce se Ujedinjene nacije zaloziti da se taj dokument sprovede u delo. Jos se nisu stekli uslovi
za povratak Vojske Jugosavije i policije Srbije na Kosovo, kazao je Robertson nakon susreta sa lokalnim liderima Srba i
kosovskih Albanaca u Kosovskoj Mitrovici.
Robertson je u sedistu regionalne Civilne misije UN na Kosovu u juznom delu Mitrovice, razgovarao sa jednim od lidera
Srba sa severa Kosova, Oliverom Ivanovicem i liderom Albanaca iz juznog dela grada Bajramom Redzepijem. Robertson
je, nakon tog susreta, istakao da je Kosovska Mitrovica danas najvazniji grad na Kosovu i da buducnost ovog podeljenog
grada i Kosova uopste, zavisi od gradjana koji tu zive.
Generalni sekretar NATO-a je, ocenjujuci da nema jos uslova za povratak VJ i policije na Kosovo, kazao da je na
Kosovu KFOR i da ce te snage obezbediti sigurnost svim etnickim zajednicama. "KFOR nece tolerisati nikakvo novo
nasilje, a posebno ne protiv malih etnickih zajednica", kazao je Robertson. (Beta)

Posle protesta zitelja Bresja

KFOR VRATIO KONTROLNI PUNKT
Kosovo Polje - Pripadnici KFORa ponovo su preksinoc postavili kontrolni punkt kod sela Bresje na magistralnom putu
Pristina-Pec, koji je bio postavljen u subotu nakon deblokade tog puta, ali je prekjuce uklonjen, izjavio je agenciji Beta
predsednik SNS Kosova Polja Sveto Grujic.
Oko 500 mestana Kosova Pollja i okolnih sela blokirali su u subotu magistralni put Pristina-Pec kod sela Bresje u znak
protesta zbog napada na grupu mestana ispred kafane, kada je povredjeno petoro ljudi. Prema Grujicevim recima, KFOR
je bez ikakvog povoda povukao svoj punkt prekjuce ujutro, koji je postavljen posle deblokade puta, radi kontrole ulaska u
selo Bresje. Nakon razgovora Grujica sa komandirom policije UN za Kosovo Polje Aleksandrom Braconijem i
predstavnicima KFOR-a, punkt je ponovo postavljen. (Beta)



ROBERTSON: NATO CE PRUZITI PODRSKU KZK
Pristina - Generalni sekretar NATO Dzordz Robertson rekao je na jucerasnjem sastanku u Pristini sa komandantom
Kosovskog zastitnog korpusa Agimom Cekuom, da ce NATO pruziti podrsku ovom korpusu, koji se nastao iz
nekadasnje OVK. Robertson je istakao da ce od medjunarodne zajednice zatraziti finansijsku pomoc za Korpus, sto zbog
"hronicnog nedostatka novca" trazi i sef UNMIK-a Bernar Kusner.
"Na Kosovu imamo napredak, ali jos uvek mora mnogo da se radi", rekao je generalni sekretar NATO i dodao da je cilj
obnove pokrajine "multietnicka demokratija". Robertson je ponovo apelovao na vodje srpske i albanske nacionalne grupe
da saradjuju u korist "trajnog mira".
Ceku je istakao da je Kosovski zastitni korpus jedina institucija koja predstavlja model za buducnost srpske pokrajine.
(Srna-AP)

Pred lokalne izbore na Kosovu

BEZ SRPSKIH STRANAKA
Pristina - Kancelarija za registraciju UNMIK-a saopstila je da se do isteka roka za registraciju politickih stranaka na
Kosovu prijavilo 26 partija, do kojih su 20 albanske. Kancelariji za registraciju UNMIK-a, medjutim, nije dostavljena ni
jedna prijava za registraciju neke srpske partije.
Rok za prijavljivanje politickih stranaka za predstojece lokalne izbore na Kosovu istekao je prekjuce. Savez za
buducnost Kosova jednog od nekadasnjih komandanata OVK Ramusa Hajradinaja prijavio se sa danom zakasnjenja.
Medju prijavljenim politickim strankama 20 je albanskih, tri muslimanske, dve turske i jedna partija Askalija. (Beta)

Mihajlo Mihajlov na tribini Foruma za etnicke odnose

AMERIKA IZMEDJU IZOLACIJE I INTERVENCIJE
Beograd - Od 1991. godine i pocetka jugoslovenske krize u Sjedinjenim Americkim Drzavama postoji jaka struja koja
govori da je to posao Evropljana. Ta struja danas trazi da se americka vojska povuce sa Kosova i iz Bosne i stvar
prepusti Evropljanima. Ova podela nije podela na republikance i demokrate vec na izolacioniste i intervencioniste kojih
ima i u jednoj i u drugoj partiji. To je ideoloski sukob u cijem kontekstu treba posmatrati i nedavna nastojanja Kongresa
da izglasa rezoluciju o povratku americkih trupa sa Kosova - istakao je juce Mihajlo Mihajlov, ugledni politicki analiticar,
predavac na mnogim svetskim univerzitetima i covek sa zavidnim disidentskim stazom.
Govoreci kao gost tribine Foruma za etnicke odnose o "pogledu iz Amerike" na jugoslovenskukrizu, Mihajlov je naglasio
da stav americke administracije prema Srbiji vise odredjuju americko-ruski nego americko srpski odnosi.
- O bombardovanju Srbije republikanci govore mnogo gore stvari od Remzi Klarka koga tamo retko ko pominje. Takodje,
Pat Robertson, verovatni kandidat Reformisticke stranke koju je osnovao milioner Ros Pero, predstavlja snazni
izolacionisticki trend. On govori da se "zbog bombardovanja stidi sto je Amerikanac", a njega podrzava i srpska
dijaspora. Majkl Novak, politicki filozof, kriticki pise o etickoj dimenziji americke moci i rasplamsava velike polemike -
rekao je Mihajlov dodajuci da do "pre deset dana Otpor niko nije pominjao u americkoj stampi dok za srpsku opoziciju
vazi misljenje da nema ideju i program i da se u sustini ne razlikuje mnogo od vlasti".
Mihajlov smatra da "novi svetski poredak" i "zavera" ne postoje, ali u Americi postoje velike polemike oko procesa
globalizacije i pitanja da li ce sutrasnje globalno drustvo biti demokratsko ili totalitarno.

POSLEDNJA VEST
Gracanica 06. juni - Na pijaci u Gracanici bacene su dve bombe. Nekoliko osoba je povredjeno. Jedan Albanac je
uhvacen u susednom selu u Alvaliji, dok je za drugim potera.
Ovo je jos jedan dokaz da su na delu smisljeni teroristicki akti sa ciljem da se i ostali Srbi proteraju sa Kosova.

4. jun 2000.
U okolini Srbice

PRONADJENI SPALJENI LESEVI
Pristina 4.jun - Portparol KFOR-a, major Skot Slejten saopstio je juce da su u poljima nedaleko od Srbice pronadjeni
ostaci spaljenih leseva, za koje se pretpostavlja da su ljudski. Major Slejten je kazao da je te ostatke, prosle noci,
pronasla jedna osoba iz Srbice. 
On je, takodje, rekao da je rano jutros, ispred albanske kuce u severnom delu Kosovske Mitrovice, eksplodirala rucna
granata, ali osim materijalne stete, nije bilo drugih posledica. 
Major Slejten je rekao i da je protekle noci na jednu srpsku kucu u Obilicu baceno nekoliko rucnih granata, ali nije
precizirao da li je u tom napadu bilo povredjenih.
Pripadnici finskog bataljona pri KFOR-u javili su da je juce u Glogovcu kidnapovana jedna mlada Albanka. (Beta)

Ucestale oruzane pljacke na putu Rozaje - Pec

UBIJENA DVA PUTNIKA, OTETO STO HILJADA MARAKA
Podgorica - Put Rozaje-Pec izmedju planinskog prevoja Kula i mesta Savine Vode, cetiri kilometra u dubinu teritorije
Kosova i Metohije, postao je u poslednje vreme opasan zbog naoruzanih i najcesce maskiranih napadaca. U protekla tri
meseca, grupe naoruzanih i maskiranih lica nasilno zaustavljaju i pretresaju teretna i putnicka vozila koja dolaze iz
pravca Crne Gore ili iz Peci, i maltretiraju putnike. U cetiri takva slucaja, koji su prijavljeni odeljenju Centra bezbednosti u



Rozajama, maskirani napadaci oteli su na toj relaciji oko sto hiljada nemackih maraka od gradjana Podgorice, Mojkovca,
Berana i nekih drugih mesta iz Crne Gore.
Osnovano se sumnja da su maskirani pljackasi krivi i za smrt dvojice Beranaca, Jasmina Mustajbasica (32) i Rodojka
Brakocevica (36) ciji su lesevi pronadjeni 15, odnosno, mjesec dana nakon njihovog nestanka. Medjutim, o tome u
odeljenju MUP-a u Rozajama osim prijavljene pljacke nisu saopstene nikakve pojedinosti.

U selu Saraj kod Skoplja

OTKRIVENA "FABRIKA" HEROINA
Skoplje - Makedonsko Ministarstvo unutrasnjih poslova otkrilo je u selu Saraj kod Skoplja laboratoriju za proizvodnju
heroina, javljaju makedonski mediji. Prema policijskim informacijama, laboratorija je otkrivena u kuci Bajrama Kadrija
(41), brata Dauta Kadrija, poznatog narko dilera, koga policija u Evropi trazi vec 20 godina. Iz izvora MUP-a, agencija
Beta saznaje da je ova operacija dugo pripremana. Daut Kadriu, protiv koga je Interpol raspisao poternicu, pre
dvadesetak godina, na
Kosovu je imao nekoliko laboratorija za proizvodnju narkotika.
"Sluzbe za borbu protiv droge tadasnje SFRJ pronasle su i unistile te laboratorije. Daut je, medjutim, uspeo da pobegne i
od tada se nalazi u bekstvu. Pretpostavlja se da je u Turskoj", rekao je Beti visoki funkcioner makedonskog MUP-a, koji
je zeleo da ostane anoniman. 

Kosovo i Metohija posle godinu dana od NATO agresije na nasu zemlju

KOSOVCI NI U MIRU NE SPAVAJU MIRNO
Povratak VJ i policije jedino moze da im garantuje bezbednost
BEOGRAD 04. Jun 2000 - Potpisivanjem Vojno-tehnickog sporazuma u Kumanovu izmedju britanskog generala Majkla
Dzeksona, u ime KFOR-a odnosno medjunarodnih snaga za bezbednost, i generala Svetozara Marjanovica, ispred
Generalstaba VJ, i generala policije Obrada Stevanovica, u ime MUP-a Srbije, 9. juna prosle godine, zvanicno je prestala
agresija NATO-a na nasu zemlju. Time je okoncano danonocno bombardovanje civilnih i vojnih ciljeva u Jugoslaviji koje
je trajalo 78 dana. Kasno uvece toga dana objavljen je mir, a sutradan nam je predsednik SRJ Slobodan Milosevic
cestitao pobedu. Najzad je u ovoj zemlji moglo mirno da se spava. Mir, medjutim, nije dosao svima podjednako. Cenu su
platili Srbi s Kosmeta.
Za Srbe i sve gradjane juzne srpske pokrajine koji nisu prihvatili politiku "OVK" i Hasima Tacija nastala je agonija koja i
danas traje. Oko 350.000 ljudi ostalo je bez kuce i kucista, bez imovine. U jednom danu izgubili su sve sto su godinama
sticali i, evo, vec 12 meseci ne znaju kako i s cim da nastave. Postali su izbeglice u sopstvenoj drzavi, mada im ovaj
status nije priznat, vec se smatraju privremeno raseljenim licima.
Metohija je etnicki ociscena, a nekoliko desetina hiljada preostalih Srba nastavilo je da zivi u enklavama pretvorenim u
svojevrsna geta, nalik logorima u kojima im je ograniceno kretanje. Nastavljaju da zive u svakodnevnom strahu i zavise
od humanitarne pomoci. Nemaju vise nista osim gole egzistencije i nade da ce se i ovo jednom zavrsiti.
Misija UN na Kosovu i Metohiji dozivela je potpuni krah. Rezoluciju 1244 SB UN krse upravo oni koji bi trebalo da je
sprovode. Oni koji zele da se vrate, makar i na popaljena ognjista, ne traze nista drugo osim bezbednosti. Ko im to u
ovom trenutku moze garantovati? Ocigledno niko.
I sam sef Unmika Bernar Kusner priznaje da niko u ovom trenutku nije u mogucnosti da zastiti Srbe. Jedina nada polaze
se u pocetak sprovodjenja Rezolucije i povratak u juznu srpsku pokrajine VJ i policije. Jer, koliko god to u praksi i na
terenu izgledalo drugacije, Kosovo i Metohija jos su u sastavu Srbije i Jugoslavije.

Otvoreno pismo Vladana Batica Bernaru Kusneru

SRPSKA KOLEVKA POSTAJE GROBNICA
Umesto da dignete svoj glas, iskazujete zabrinutost. Ako ste nemocni, razmislite o ostavci 
BEOGRAD 04. Jun 2000 - "Potovani gospodine Kusner, upoznali smo se na Uskrs u Gracanici i razgovarali u
manastirskoj porti. Delovali ste optimisticki uveravajuci me da stvari krecu nabolje u pogledu realizacije Rezolucije 12 44,
zaustavljanja terora siptarskih separatista, obezbedjenju fizicke i pravne sigurnosti, obnove porusenih kuca, povratka
prognanih Srba i stvaranja atmosfere za normalan zivot.
Bilo je to na Uskrs u manastiru Gracanica gde se vec sedam vekova odrzavaju liturgije povodom ovog najveceg
hriscanskog praznika", pise spocetka pisma predsednika DHSS-a Vladana Batica sefu UNMIK-a Bernaru Kusneru.
"Na Uskrs se uvek s pijetetom setimo svojih mrtvih predaka. U Gracanici su na Uskrs ove godine oplakivani i zivi Srbi,
jer na Kosovu za njih vise i nema granice izmedju zivota i smrti. Na vecernjoj sluzbi, episkop Artemije, nekoliko
svestenika, sestrinstvo manastira, desetak tamosnjih Srba, nekoliko clanova DHSS iz Beograda s Mikijem Savicevicem
i sa mnom, jedan ruski i dva grcka vojnika. I to je sve. A oko manastira, gomila naoruzanih vojnika KFOR-a. Pored ikone
njihovo oruzje. Skrnave svetinje. Vredjaju istoriju. Zaboravljaju vekove.
Gospodine Kusner, tako je bilo na Uskrs u Gracanici.
Verovao sam da ipak ima nade, da ce se stvari popraviti. Verovao da OUN i KFOR ne mogu biti nekom majka a nekom
maceha. Verovao da zrtve vladike Artemija, Save Janjica, dr Rade Trajkovic i drugih koje je rezim razapeo na stub
srama nece biti uzaludna. Strahujem da sam se prevario", navodi Batic.
"Svakoga dana Kosovo, nekad kolevka, postaje grobnica za jos nekog od preostalih Srba. Svakog dana nova ubistva,
nova zverstva, novi teror nad Srbima. Ubijaju ih kao divljac. Srbe u srpskoj zemlji. Ne vredi, gospodine Kusner, tim
povodom izrazavati cudjenje i zgrazavanje. Ne vredi izjavljivati saucesca ni pisati saopstenja. Roditelji ubijene dece,



rodbina kidnapovanih, porodice na zgaristima spaljenih kuca nemaju nista od toga. Umesto da dignete svoj glas, da se
cuje od Njujorka i Moskve, do Pariza, Londona i Brisela, umesto da ceo civilizovan svet stane u zastitu tog nesrecnog
naroda Vi iskazujete zabrinutost. A Srbe i danas ubijaju, zar ne?
Ako to vec ne mozete, odnosno ako ste nemocni, razmislite o ostavci na svoju funkciju. Ostavka je moralni cin. Zato,
drzeci se elementarne etike, pokazite bar onda kad odlazite da ste iskreno zeleli ono sto ste obecavali kad ste dolazili.
Pogledajte sveze humke i crne barjake i recite. Ovo je zlocin. Jer, kako rece veliki srpski pisac Borislav Pekic: "Licni je
moral osnova svake opste politike".
Pokazite ga gospodine Kusner.
Nekad davno jedan Vas zemljak, Franse d'Epere, bio je zbog pozrtvovanja, humanosti i ljubavi prema Srbima nazvan
Srpskom majkom. Nemojte dozvoliti da posle 80 godina jedan Francuz bude proglasen srpskim dusmanom. I to zbog
krivice drugih. Na taj nacin pokazacete postovanje i prema sebi i svojoj ulozi i jos vise prema narodu koji je pre vise od
700 godina imao Gracanicu, Decane, Pecku patrijarsiju. Taj narod to zasluzuje.
Ucinite da to citav svet shvati", pise na kraju pisma Vladana Batica Bernaru Kusneru.

IZ STRANE STAMPE
THE GLOBE AND MAIL
General (u penziji) Luis Mekenzi pita

GDE LI NESTADOSE SVA TA TELA?
Pet meseci po zavrsetku rata brojne ekipe tragaju za masovnim grobnicama na Kosovu ali NE PRONALAZE previse
dokaza srpskih zverstava. Da neko mozda nije prevario zapadnu javnost, pita se ovaj kanadski general koji je
svojevremeno komandovao snagama UN-a u Bosni.
Pre marta 1999. u Rambujeu su sazvani pregovori navodno zato da bi se pronaslo diplomatsko resenje za gradjanski rat
koji se do tada vodio izmedju snaga bezbednosti jugoslovenskog predsednika Slobodana Milosevica i Oslobodilacke
vojske Kosova koja je trazila nezavisnost. U to vreme mediji su nas obavestavali da je izmedju pocetka 1998. i marta
1999. u tim borbama poginulo oko 2.000 ljudi. Od tog broja njih 650 su bili Srbi a ostatak su bili kosovski Albanci. Brojevi
su bili sasvim verovatni i bili su vrlo bliski ukupnom broju smrtno stradalih u produzenim "neredima" u Severnoj Irskoj. 
Danima pre nego sto se raspao Rambuje 2, a pre bombardovanja srpskih snaga po Srbiji, Crnoj Gori i na Kosovu koje je
potom usledilo, britanski premijer, Toni Bler, je proglasio kako je NATO primoran da deluje zato da bi spasao "hiljade
nevinih ljudi, zena i dece od sigurne smrti." Stejt Department SAD-a je sve cesce upotrebljavao termin "genocid" za ono
sto se dogadjalo na Kosovu - sto je bilo prilicno cudno s obzirom da su tokom 1993. strogo pazili da tu istu rec niposto
ne izgovore kad bi opisivali pokolj preko 500.000 Tutsija i njihovih simpatizera koji se dogodio u Ruandi. Citavo vreme
rata, ni na jednom brifingu NATO nije propustio priliku da okupljene novinare upozori na cenu u zivotima koju je albansko
stanovnistvo Kosova bilo prinudjeno da plati, a ni da to upotrebi kao opravdanje za intenziviranje i za produzetak svoje
ofanzive. Horde reportera sa zapada su po izbeglickim centrima Makedonije i Albanije bili spremni da zabeleze i da
prenesu, od reci do reci, sve price o zverstvima i masovnim ubistvima koje bi culi od izbeglica, price koje sve i da su
hteli nisu nikako mogli da provere. Izvesno je da srpske snage bezbednosti jesu izvele masovno premestanje ljudi.
Medjutim, jedan od kljucnih objavljenih ciljeva NATO-a je bio da se zaustavi ubijanje neduznih civila. Jos na samom
pocetku rata, a naizgled niotkuda, pojavila se brojka od 10.000 do 11.000 Albanaca ubijenih na Kosovu, a onda se njom
mahalo na svakom NATO brifingu. Da nije bilo te posvuda koriscene cifre verovatno je da bi medjusobna solidarnost
saveza vrlo brzo pocela da se kruni. Prisilna relokacija sama za sebe, a pogotovu ova koja se dogodila u takvom "kom-
siluku", za znacajan broj clanica saveza sigurno ne bi predstavljala dovoljno opravdanje za NATO-ovu intervenciju -
Francuska, Nemacka, Grcka i Italija samo su prve koje u tom smislu coveku padaju na pamet. 
Od kako je rat zavrsio, a posle vise od cetiri meseca istrage koju je sprovelo 15 ekipa patologa iz razlicitih zemalja,
medju njima je bila i Kanada, mnogobrojni Evropljani se jos uvek pitaju: "Gde su sada ti lesevi?"
Istrazeno je 150 od 400 navodnih masovnih grobnica. Medjunarodni krivicni sud za bivsu Jugoslaviju (ICTY) masovnom
smatra svaku grobnicu u kojoj je zakopano vise od jednog tela. Ekipe su se razisle i otpocele svoj rad na onim
lokacijama koje su bile najverovatnije i najmasovnije a to su neke od onih na koje su putem vazdusnih snimaka ukazivali
jos na svakodnevnim NATO-ovim ratnim brifinzima. To su mesta za koja je postojao veci broj svedoka i ona za koja se
pretpostavljalo da ce se na njima brzo naci dovoljna kolicina ociglednih a neophodnih dokaza za (vec izrecene) optuzbe.
Do danasnjeg dana nije otkriveno ni 500 tela, a na stotine nadjenih su bila su ukopana u individualnim grobovima - dakle
ne na nacin koji bi se ocekivao u slucaju da jesu izvrsena masovna ubistva. Timovi forenzicara - specijalista za sudsku
medicinu - izrazavali su svoje negodovanje i nervozu prelazeci s jednog slucaja za koji su kruzile price o zverstvima na
drugi a da pritom ni na jednom oznacenom mestu nisu uspevali da otkriju bilo kakve dokaze koji bi potvrdili prvobitne
navode kojima su se rukovodili. Besumnje najpoznatije i najuzasnije mesto na koje je NATO ukazivao bio je ozloglaseni
rudnik Trepca gde je, prema izvestajima koje su zapadni mediji danima preuzimali jedni od drugih i bez rezerve dalje
prenosili, pobijeno 700 kosovskih Albanaca, a njihova tela bacena u rudarsko okno i (ili) rastvorena u kazanima s
hlorovodonicnom kiselinom. Ovaj slucaj su istrazili clanovi ICTY-a i nisu nasli nista sto bi moglo da potvrdi ranije
optuzbe. Jos uvek su brojni oni koji se nadaju da ce se uskoro otkriti i onih preostalih 9.000 leseva sto ce eto pokazati
da je NATO?ova bombaska ofanziva ipak bila opravdana. Ja nisam jedan od tih. Mene odusevljava cinjenica da je samo
mali procenat od prvobitnih procena o broju ubijenih do sada zaista ekshumiran. Za mene to znaci da je poginulo 9.000
ljudi manje nego sto su nas na pocetku naveli da poverujemo. Nadam se da se u ovom cak i NATO sa mnom slaze. Ovo
svakako predstavlja prijatnu novost. Ono sto medjutim, izuzetno uznemirava i brine jeste pomisao da su javnost Zapada
namerno zaveli - da su je cak lagali - ne bi li odrzali savez na okupu i pribavili opravdanje za bombardovanje jedne



suverene zemlje. Nama u Severnoj Americi ovaj manjak dokaza nije nikakva novost jer smo mi sebi vec dozvolili luksuz
da Kosovo gurnemo iza ledja i da mirno nastavimo svoje zivote. U Evropi ipak nije tako, brojne tamosnje vlade jesu
verovale u obavestenja koja su pribavile obavestajne sluzbe SAD-a. Ukoliko se bude saznalo da su znajuci istinu te
vlade svojim gradjani- ma prodavale lazi ili da su ih (sve zajedno) izradile Sjedinjene Drzave, to bi mog-lo ozbiljno da
ugrozi solidarnost NATO-a zajedno sa svim drugim implikacijama koje bi nesto takvo moglo da ima. Mozda je vec krajnje
vreme da ovaj savez pocne da radi sa- mo ono sto zna dobro da radi - a to je odbrana!
(Penzionisani kanadski general, Luis Mekenzi, bio je izvestac za kanadsku televiziju iz Beograda tokom cetiri nedelje za
vreme NATO bombardovanja. Prestampano iz THE GLOBE AND MAIL (i njima pripadaju autorska prava), utorak, 9.
novembar 1999. u rubrici Komentari, str. A17)


